
 

 

Protokół Nr XIX/2016 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2016r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 11
50 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 15 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Katarzyna Misiun – podinspektor ds. wymiaru podatków i opłat, 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XIX Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 



8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja o zakresie przygotowania i zaawansowania prac nad realizacją inwestycji 

zaplanowanych do wykonania w 2016 roku. 

10. Informacja z działalności 

a) Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii za 2015 rok, 

b) Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wierzchowie 

za 2015 rok 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń w lokalu 

użytkowym wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz zwolnienia z 

obowiązku oddania w najem pomieszczeń w lokalu użytkowym wraz z 

pomieszczeniami przynależnymi w drodze przetargu – druk nr 102; 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 

103. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamkniecie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo  

w miesiącu kwietniu 2016r. dodatkowego projektu uchwały: 

- w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Szczecinie, w związku z tym, rozszerza porządek obrad sesji w 

punkcie 11 porządku obrad „11. Podjęcie uchwał:” o podpunkt c: 

c. w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Szczecinie – druk nr 104. 

Ponadto, w dniu 26 kwietnia 2016r. wpłynął wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod 

obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w miesiącu kwietniu 2016r. dodatkowego projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu w ramach „Działania 

2.5 Modernizacja energetyczna obiektów użyteczności publicznej” Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 – druk nr 105. 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, kto jest za przyjęciem 

powyższego wniosku? 

Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”) w głosowaniu jawnym wniosek przyjęła. 

 

Po zmianach porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja o zakresie przygotowania i zaawansowania prac nad realizacją inwestycji 

zaplanowanych do wykonania w 2016 roku. 



10. Informacja z działalności 

a) Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii za 2015 rok, 

b) Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wierzchowie 

za 2015 rok 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń w lokalu 

użytkowym wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz zwolnienia z 

obowiązku oddania w najem pomieszczeń w lokalu użytkowym wraz z 

pomieszczeniami przynależnymi w drodze przetargu – druk nr 102; 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 

103, 

c. w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie – druk nr 104, 

d. w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu w 

ramach „Działania 2.5 Modernizacja energetyczna obiektów 

użyteczności publicznej” Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 – druk nr 

105. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamkniecie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Sekretarz Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 31 marca 2016 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 



 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Nikt nie zgłosił zapytań w sprawie informacji przedłożonej przez Wójta. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady 

Gminy Wierzchowo w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poprosił Przewodniczących Komisji stałych 

Rady Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 4/2016 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Nr 4/2016 z posiedzenia Komisji Kultury stanowi załącznik nr 6 do nin. 

protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 4/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 4/2016 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła 

żadna interpelacja. 

 

Na sesji interpelację złożył: 

 

Radny Józef Janicki złożył ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1) W imieniu mieszkańców miejscowości Danowice i Dębniewice zwracam się z prośbą 

o postawienie przy drodze gminnej w Świerczynie (w sąsiedztwie działki po byłym 

SKR) drogowskazów w kształcie strzały do miejscowości Danowice i Dębniewice, 

podających odległości do nich. 



Brak oznakowania dróg powoduje, że ratownicy (pogotowie ratunkowe, straż pożarna, 

policja) mają problem w dotarciu do potrzebujących. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

W punkcie „Trybuna obywatelska” głos zabrali: 

1. Wiktoria Możdżeń – mieszkanka miejscowości Radomyśl, która: 

 ponownie poruszyła sprawę dotyczącą uruchomienia usług opiekuńczych w 

ramach pomocy społecznej na terenie gminy Wierzchowo, ponieważ osoby 

samotne pozbawione są możliwości do skorzystania z praw im 

przysługujących do świadczeń opiekuńczych. Prawdopodobnie takie usługi 

wykonywane są w gminie Borne Sulinowo i tam należałoby zdaniem Wiktorii 

Możdżeń zasięgnąć informacji. 

Kierownik GOPS w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz poinformował między 

innymi, że usługi opiekuńcze są zadaniem własnym gminy. Odpłatność za 

usługi ponosi świadczeniobiorca. Jeżeli będą potrzeby Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej będzie zobowiązany taką pomoc stworzyć. 

 wystąpiła z prośbą do Wójta o założenie 3 lamp ulicznych w Radomyślu (była 

nazwa miejscowości Komarno). 

Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie wie w jakiej 

kolejności i kiedy będą zakładane dodatkowe lampy oświetlenia ulicznego. 

 brak linii autobusowej do miejscowości Radomyśl. Poza autobusem szkolnym 

nie ma możliwości dojechać inną komunikacją publiczną. 

2. Sołtys wsi Świerczyna Stanisława Janicka zapytała, dlaczego w kalendarzu imprez 

`2016 Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie nie znalazło się 

przedsięwzięcie obchodów święta Nocy Świętojańskiej, które od wielu lat odbywało 

się nad jeziorkiem w Świerczynie. 

Na powyższe zapytanie Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Turystyki w 

Wierzchowie Marta Łapińska odpowiedziała, że stan budżetu Ośrodka Kultury nie 

pozwala na wyasygnowanie środków na ten cel, ponieważ takie przedsięwzięcie 

wymaga nakładu większych środków np. transport dzieci występujących, wynajem 

kabin sanitarnych, ochrona osób i mienia. Gdyby przedsięwzięcie realizowała Rada 

Sołecka w Świerczynie Ośrodek Kultury zapewni środki na nagrody oraz zapewni 

nagłośnienie i akustyka. Ośrodek Kultury jest otwarty na współpracę. 

3. Sołtys wsi Otrzep Zbigniew Gaczkowski zgłosił niedokończony remont drogi gminnej 

w miejscowości Otrzep oraz nie sprzątnięte, złożone przy płocie sołtysa ścięte drzewo. 

Wycinki drzew dokonał Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
30

 – 10
45

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9  

 



Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński złożył informacje o zakresie i zaawansowaniu prac nad 

realizacją inwestycji zaplanowanych do wykonania w 2016 roku – informacja pisemna 

stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Narkomanii Małgorzata Mazurkiewicz-Nowak złożyła pisemne sprawozdanie: 

a) z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dla Gminy Wierzchowo za 2015 

b) z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wierzchowo za 

2015 rok, 

c) z działalności i realizacji budżetu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Wierzchowie za 2015 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury Genowefa Rosochowata poinformowała, że Komisja na 

swoim posiedzeniu szczegółowo omawiała powyższy temat i nie wniosła uwag i zastrzeżeń 

do realizacji zadań zawartych w informacji. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIX/101/2016 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

pomieszczeń w lokalu użytkowym wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w najem pomieszczeń w lokalu użytkowym wraz 

z pomieszczeniami przynależnymi w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 

11 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIX/102/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2016 rok – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIX/103/2016 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie – która 

stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 



4) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIX/104/2016 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 

projektu w ramach „Działania 2.5 Modernizacja energetyczna obiektów 

użyteczności publicznej” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewcz odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do 

biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych na poprzednich sesjach interpelacje. 

Poinformował, że odpowiedź na interpelację zgłoszoną na dzisiejszej sesji, zostanie udzielona 

pisemnie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz po raz 

kolejny na sesji poinformował o stanie realizacji przez jednostkę programu Rodzina 500 Plus. 

Stan na dzień 28 kwietnia 2016r.: 

Liczba wniosków papierowych – 259. 

Liczba wniosków elektronicznych – 22. 

Liczba decyzji przyznających – 220. 

Liczba decyzji odmownych – 22. 

Liczba wypłaconych świadczeń – 240. 

Poniesione wydatki – 119 967,00 zł. 

Liczba uprawnionych – 430 dzieci. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że w sprawie ściętych i pozostawionych drzew, a 

przeszkadzających, np. przy działkach prywatnych należy bezpośrednio zgłaszać do 

pracownika w Urzędzie Gminy Wierzchowo merytorycznie zajmującego się drogami. Radny 

dodał, że właśnie jedną z takich spraw już zgłaszał. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 

 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

 

 

 

 



Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 11
50

 zamknął obrady XIX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. K.Misiun             ………………….. 

2. D.Łukaszewska  …………………... 


